
تلــویزیـون
رضا فیاضی: 

50 درصد ریه هایم درگیر شده بود
بازیگر سریال »خانه پرتقالی ها« گفت: خیلی 
از عوامل سریال »خانه پرتقالی ها« خبر ندارم، 
اما می دانم که شهین تسلیمی و چند نفر دیگر از 
عوامل تولید این سریال به کرونا مبتلا شده اند. رضا 
فیاضی پیرامون آخرین وضعیت جسمانی خود 
پس از ابتلا به کرونا افزود: خداراشکر چند روزی 
است که از بیمارستان مرخص شدم و حالم در حال 
حاضر بسیار خوب است و مشکل خاصی ندارم فقط 
باید تا آخر هفته در خانه بمانم تا دوران قرنطینه ام 
کامل شود. وی در همین راستا ابراز کرد: بیش از 
۲۰ روز است که از تست اولیه کرونای من می گذارد 
بنابرین تا پایان این هفته دوره قرنطینه من تمام 
می شود و می توانم به ادامه بازی خود در سریال 
»خانه پرتقالی ها« برسم. فیاضی با اشاره به اینکه در 
سریال »خانه پرتقالی ها« دیگر همکاران وی نیز به 
کرونا مبتلا شده اند، ابراز کرد: خیلی از عوامل سریال 
»خانه پرتقالی ها« خبر ندارم، اما می دانم که شهین 
تسلیمی و چند نفر دیگر از عوامل تولید این سریال 
به کرونا مبتلا شده اند، اما به شکل خفیف که همین 
موضوع چند روزی ضبط مجموعه »خانه پرتقالی ها« 
را متوقف کرده بود، اما اخیرا دوباره ضبط این 
مجموعه شروع شده و بخش هایی که مربوط به 
بازی من نیست درحال ساخت تا پس از دوران 
قرنطینه من هم به گروه ملحق شوم و کار را جلو 
ببریم. بازیگر مجموعه خاطره انگیز »زی زی گولو« 
با اشاره به اینکه درصد زیادی از ریه های وی درگیر 
شده بود؛ خاطرنشان کرد: من در مدت چند روزی 
که بیمارستان بودم دکتر اجاز نداد تا متوجه شوم که 
چند درصد از ریه هایم درگیر شده، اما پس از اینکه 
مرخص شدم همسرم به من گفت که ریه هایم حدود 
۴۵ تا ۵۰ درصد درگیر شده بوده است که خداراشکر 

در حال حاضر درمانم انجام شده و مشکلی ندارم.

کوتــاه
ادامه مراحل فنی »شادروان« 

همزمان با انجام مراحل فنی فیلم سینمایی 
»شــادروان« به کارگردانی حسین نمازی و 
تهیه کنندگی عــباس نادران، نخستین عکس 
از نازنین بیاتی در این فیلم منتشر شد. در ادامه 
مراحل پس تولید فیلم سینمایی »شادروان«، آرش 
قاسمی صداگذاری تازه ترین ساخته سینمایی 
جلوه های  شفیع پور  کامیار  و  نمازی  حسین 
ویژه کامپیوتری این اثر را انجام خواهند داد. 
همچنین تدوین این فیلم سینمایی که همزمان 
با فیلمبرداری آغاز شده بود، به تازگی توسط عماد 
خدابخش به پایان رسیده است. همزمان با پیشرفت 
مراحل پست پروداکشن این فیلم برای حضور در 
چهلمین جشنواره فیلم فجر، نخستین عکس از 
نازنین بیاتی در »شادروان« منتشر شد. او در این 

فیلم ایفاگر نقشی متفاوت است. 

حسین مسافرآستانه دبیر چهلمین 
جشنواره بین المللی تئاترفجر اعلام کرد 
این دوره جشنواره از ۱۰ تا ۲۰ بهمن برگزار 
خواهد شد. مسافرآستانه درباره زمان 
قطعی برگزاری جشنواره، گفت: چهلمین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر از ۱۰ تا ۲۰ 
بهمن برگزار خواهد شد و مراسم افتتاحیه 
این دوره روز ۱۰ بهمن و روز اختتامیه 
نیز روز ۲۰ بهمن خواهد بود. وی درباره 
اینکه آیا مانند برخی از دوره های برگزاری 
جشنواره تئاترفجر پیش از زمان برگزاری 
بخش اصلی بخش های جنبی برگزار 
خواهند شد، تاکیدکرد: تمامی بخش های 
جشنواره چهلم در زمان معین شده و 
قبل یا بعد جشنواره برگزار نمی شوند. 
مسافرآستانه یادآور شد: فراخوان بخش 
بین الملل چهلمین جشنواره بین المللی 

تئاتر فجر منتشر شده است.

اعلام زمان برگزاری 
جشنواره »تئاترفجر«

محمود متبســم، نوازنده و مدرس 
ویولن و کمانچه در ســن ۸۴ سالگــی 
به دلیل کهولت سن دارفانی را وداع گفت. 
به گزارش ایسنا، محمود متبسم برادر 
بزرگتر حمید متبسم، آهنگساز و نوازنده 
تار و سه تار بود. او سال ۱۳۱۶ در مشهد 
به دنیا آمد و ۳۰ آبان ماه ۱۴۰۰ درگذشت. 
سرپرست دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در همین راستا درگذشت 
محمود متبسم، نوازنده و مدرس ویولن 
و پیشکسوت موسیقی استان خراسان را 

در پیامی تسلیت گفت.

 درگذشت 
نوازنده قدیمی 

رو بــه رو
عباس موزون: 

در استراحت مطلقم
مجری »زندگی پس از زندگی« با 
اشاره به مرخص شدنش از بیمارستان 
خبــر داد که حتی در آی سی یو هم 
پیگیر ســاخت فصل سوم این برنامه 
و یافتن تجــربه گــران مرگ بوده 
است. عباس موزون کــه به تازگی 
از بیمارستان مرخــص شده درباره ابتلای خود به کرونا 
و وضعیتی که در بیمارستان داشته است، بیان کرد: من 
و همسرم ۲۴ روز درگیر کرونا شدیم که ۱۰ روز آن را در 
بیمارستان بستری بودیم و ادامه درمان و مداوای مربوطه 
به دوران نقاهت فعلا در منزل ادامه دارد. وی ادامه داد: 
۲ هفته باید استراحت مطلق و ادامه درمان پیگیری شود 
تا عوارضی که بر اثر کرونا در حنجره، شش، کبد و… 
ایجاد شده است کاهش و ضعف عمومی بدن نیز برطرف 
شود. یکی از عوارض پساکرونا احتمال لختگی خون و 
ایست قلبی است که پزشک برای پیشگیری از آن دارو و 
توصیه های اکید دارد. برخی بهبودیافتگان تا مدتی پس 
از درمان کرونا و بهبودی در معرض این خطر هستند و 
می بایست توصیه ها و مصرف دارو را رعایت کنند. موزون 
یادآور شد: این روزها ناگزیرم مراقبت های تنفسی و تکلمی 
داشته باشم و از طرفی هم عدم تحرک موجب افزایش وزن 
شده که می بایست کاهش یابد و در یک تناقض عملی، 
اجازه ورزش کردن هم ندارم. همچنین تداخلات متعارض 
دیگری که در مراقبت ها هست که همه باید رعایت شود. 
مجری »زندگی پس از زندگی« با اشاره به پیگیری اش 
برای فصل سوم این مجموعه بیان کرد: برای پیشگیری 
از عقب افتادن پروژه در حد توان و در اوقات مقدور، روی 
تخت بیمارستان کار می کردم. تماس، مطالعه و تایپ و 
هماهنگی و از جمله این کارها بود. وی اظهارکرد: حدود 
دو هفته پیش باید مراحل انتهایی پیش تولید فصل سوم 
»زندگی پس از زندگی« را به سرانجام می رساندم که ابتلا 
به کرونا زمین گیرم کرد. بنابراین ناگزیر در بیمارستان از 
طریق تلفن و اینترنت بخشی از کارها را پیش می بردم و 
فعالیت دستیاران را برای تکمیل کارها مدیریت می کردم. 
شخصا هم حتی در آی سی یو بیمارستان درباره وجود 
تجربه گران مرگ تحقیق و پرس وجو کردم و به نتایجی 
رسیدم. موزون ادامه داد: در بیمارستان در جست وجو برای 
یافتن تجربه گر و در سوابق کاری آی سی یو دو تجربه گر 
پیدا کردیم که یکی از آنها خلبان هواپیمای مسافربری بود 
که زمانی در همین بیمارستان بستری بود و تجربه جالبی 
داشت اما متاسفانه پس از پیگیری فهمیدیم چندسال بعد 
درگذشته است. مرحله تصویربرداری فصل سوم به زودی 
شروع می شود و بنده می بایست با همین وضعیت حنجره 
و صدا مصاحبه بگیرم و اجرا کنم در حالی که هنوز صدایم 

ترمیم نشده و حنجره مشکلاتی دارد.
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مصطفی رحماندوست، با اشاره به افزایش قیمت 
کتاب و وضعیت اقتصادی خانواده ها گفت: تنها 
امیدی که اکنون برای گسترش کتابخوانی وجود 
دارد، تجهیز و توسعه کتابخانه هاست. مصطفی 
رحماندوست، بزرگترین مشکل حوزه کتاب و 
کتابخوانی را مسائل اقتصادی دانست و افزود: 
اوضاع اقتصادی خانواده ها اجازه نمی دهد کتاب 
بخرند و تیراژ کتاب ها به شدت پایین آمده است. 
نویسندگان نمی توانند براساس حق التالیف کتاب ها 
زندگی کنند و نه امیدی دارند که کتاب شان به 
چاپ بعدی برسد. دبیر جایزه کتاب سال و ماه 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان بیان کرد: 
از نظر اقتصادی، وضعیت خانواده ها خوب نیست 

و به همین دلیل کتابی هم فروش نمی رود. کتاب 
هم به قدری گران شده که خرید آن کاری غیرلازم 
به نظر می آید.  وی افزود: تنها امیدی که اکنون 
برای گسترش کتابخوانی وجود دارد، تجهیز و 
توسعه کتابخانه هاست. من دبیری جایزه کتاب ماه 
و سال کانون پرورش را به این دلیل قبول کردم که 
حاصل آن به کتابخانه ها می رود و کانون برای تهیه 
کتاب های برگزیده و ارسال آن به کتابخانه ها تلاش 
می کند. نویسنده بیست افسانه ایرانی با تاکید بر 
تشویق کودکان و نوجوانان به حضور در کتابخانه ها، 
اظهارداشت: با توجه به خانه نشینی های کرونا، این 
کار هم ارتقای فعالیت های اجتماعی است و هم دیگر 
کتاب نمی خرند که فشار مضاعفی به خانواده تحمیل 

شود. کتاب ها را امانت می گیرند و برمی گردانند که 
خود یک راه ارتقای مهارت فردی هم هست. وی 
درباره آینده جوایز ادبی کتاب کودک و نوجوان 
گفت: اصلا نمی توان آینده را پیش بینی کرد، به 
قدری رویدادها تند و پشت سر هم و غیرمنتظره روی 
می دهد که درباره هیچ جایزه ای نمی توان نظر داد. 
من در خانه نشسته ام و کتاب هایم را می نویسم، چون 
چاره دیگری ندارم. نویسنده کتاب »زال و سیمرغ« 
در مورد آثار خود نیز توضیح داد: چند کتاب در 
دست نوشتن و در حال انتشار دارم. ترجیح می دهم 
پس از آن که به سامان رسیدند، درباره شان حرف 
بزنم. چون وقتی از آنها حرف زده ام، تنبل شده ام و 

نتوانستم ادامه بدهم. 

پس از طولانی شدن ساخت فیلم سینمایی 
»مست عشق« به کارگردانی حسن فتحی و 
فراهم نشدن شرایط قرارداد همایون شجریان 
و سهراب پورناظری از همکاری با این پروژه 
کناره گیری کردند. »مست عشق« جدیدترین 
فیلم سینمایی حسن فتحی که این روزها مشغول 
ساخت سریال »جیران« برای شبکه نمایش خانگی 
است، با بازی شهــاب حسینــی و پارسا پیروزفر 
در نقش های شمس تبریزی و مولانا و نیز جمع 
قابل توجهی از بازیگران مطرح ترکیه به روایت 
داستانی از زندگی شمس و مولانا می پردازد. 
ساخت فیلم »مست عشق«  تقریبا تکمیل شده 
و طبق آخرین پیگیری ها تلاش می شود تا با پایان 
مراحل فیلمبرداری و مراحل فنی در ماه های 
آینده آماده شود. در این پروژه قرار بود همایون 

شجریان و سهراب پورناظری برای موسیقی فیلم 
همکاری داشته باشند، اما  این دو هنرمند  از 

پروژه کناره گیری کردند. مهران برومند؛ 
تهیه کننده »مست عشق« توضیح داد: 
خواسته آقای شجریان غیرمعقول نیست 
و آنچه ما می خواستیم هم غیرمعقول 

نبود، اما با توجه به متوقف بودن پروژه در 
مدت دو سال شرایط همکاری فراهم 

نشد چــون همه چیز بستگی 
به شرایط ما داشــت کــه 
نتوانستیــم توافق قبلی 
را ادامه دهیـم؛  در واقع 
به رغم تلاشی که از طرف 
گروه تهیــه فیلــم برای 
رسیدن به یک توافق 

جدید صورت گرفت اما شرایط مهیا نشد، در نتیجه 
با کمال رفاقت دوستی و احترام قرار بر این شد که 
در پروژه  دیگری با یکدیگر همکاری داشته باشیم. 
او افزود: ما تلاش می کنیم فیلم به اکران آخر امسال 
برسد. در این باره همایون شجریان هم در یادداشتی 
به امضای نام خود و سهراب پورناظری نوشته 
است: »با پایان یافتن مراحل تدوین فیلم 
سینمایی »مست عشق« در جلسه ای 
که با تهیه کننــده محترم فیلم، آگاهی 
یافتیم که پــروژه توان اختیارگذاردن 
امکانات مورد تــوافق در گــفت وگوهای 
آغازین جهت ساخت موسیقی را دارا نیست 
و با نظر و حساسیت و عشق ما به نام و 
جایگاه حضرت مولوی پذیرش 
هر گونه محدودیتی در خلق و 
تهیه موسیقی این اثر ناممکن 
می نمود، پس بنا را بر این 
نهادیم که از همکاری در این 

پروژه کناره گیری نماییم.«

تهیه کننده »مست عشق«: 

خواسته »همایون شجریان« غیرمعقول نیست

مصطفی رحماندوست: 

 کتابخانه ها،
 تنها امید گسترش 
کتابخوانی هستند

گــزارش
ابتلای نخست وزیر فرانسه به کرونا

منابع خبری از ابتلای نخست وزیر فرانسه به کرونا خبر 
می دهند. »جان .کاستکس« نخست وزیر فرانسه به کرونا 
مبتلا شد. براساس گزارش رسانه ها، نخست وزیر فرانسه در 
حال حاضر خود را قرنطینه کرده است. وضعیت شروع کرونا 
در کشورهای اروپایی طی هفته های اخیر وخیم گزارش 
شده است. سازمان جهانی بهداشت )WHO( چند روز 
پیش گزارش داد میزان ابتلا به کرونا طی هفته گذشته در 
قاره اروپا ۱۰ درصد افزایش داشته است. به گفته سازمان 
جهانی بهداشت، با این روند، اروپا تنها منطقه ای در دنیا بوده 
که میزان ابتلا به کرونا و مرگ و میر بر اثر آن با روند صعودی 

مواجه بوده است.

»پوتین« به پکن سفر می کند
وزارت خارجه چیــن از تمــاس های پکن و مسکو جهت 
هماهنگی برای سفر آتی رئیس جمهور روسیه به مراسم 
افتتاحیه المپیک زمستانی در پکن خبر داد. به گزارش 
ریانووستی، »ژائو لیجیان« سخنگوی وزارت خارجه چین 
در نشست خبری اعلام کرد که روسیه و چین از نزدیک 
با یکدیگر جهت سازماندهی سفر »ولادیمیرپوتین« 
رئیس جمهور روسیه به مراسم افتتاحیه بازی های المپیک 
زمستانی در پکن، در تماس هستند. پیش تر و در همین 
رابطه، »دیمیتری پسکوف« سخنگوی کاخ کرملین اعلام 
کرده بود که از رئیس جمهور روسیه برای شرکت در افتتاحیه 
المپیک زمستانی پکن، دعوت به عمل آمده است که پس از 
پذیرش این دعوت، درباره آن اطلاع رسانی خواهد شد. وی 
همچنین گفته بود که روسیه و چین سنت  خوبی را برای 
سال ها حفظ کرده اند تا رویدادهای مهم را با هم جشن 

بگیرند.

انتخاب رئیس مجلس کانادا 
آنتونی روتا، نماینده لیبرال، باردیگر به عنوان رئیس 
مجلس عوام کانادا انتخاب شد. به گزارش ایسنا به نقل از 
سی بی سی نیوز، روتا در رای گیری شش نامزد دیگر از جمله 
الیزابت می، رهبر پارلمانی حزب سبز را شکست داد و به 
کرسی ریاست مجلس عوام کانادا رسید. شش نماینده دیگر 
برای پست رئیس مجلس نامزد شدند: سه محافظه کار، یک 
لیبرال، یک دموکرات جدید و یک سبز. جاستین ترودو، 
نخست وزیر کانادا ضمن تبریک به رئیس مجلس این 
انتخاب را لحظه تاریخی تغییر و فرصت برای کانادا دانست. 
رهبران احزاب محافظه کار، بلوک کبکوا و دموکرات جدید 
نیز انتخاب آنتونی روتا به عنوان رئیس مجلس عوام کانادا 
را تبریک گفتند. موقعیت رئیس مجلس در کانادا مزایای 
قابل توجهی دارد، از جمله اضافه کردن ۸۸۷۰۰ دلار به 
حقوق ۱۸۵۸۰۰ دلاری یک نماینده مجلس و بودجه دفتری 
۱.۲۶ میلیون دلاری است که شامل ۲۰۱۸۰۸ دلار برای 

پذیرایی از مهمانان می شود.

کاخ سفید:
 »بایدن« قصد دارد در 

انتخابات 2024 شرکت کند
سخنگوی کاخ سفید در واکنش به گمانه زنی ها 
درباره حضور »بایدن« در انتخابات ۲۰۲۴، تایید 
کرد: وی قصد دارد در انتخابات ریاست جمهوری 
نامزد شود. به گزارش فارس، »جن ساکی« 
سخنگوی کاخ سفید پس از گزارش ها در مورد 
بحث های میان دموکرات ها در این خصوص که آیا 
جو بایدن وارد رقابت های ریاست جمهوری خواهد 
شد یا نه، تایید کرد که رئیس جمهور آمریکا قصد 
دارد برای انتخابات در سال ۲۰۲۴ نامزد شود. 
وی ضمن تایید گزارش ها مبنی بر اینکه بایدن 
به مشاوران و کارکنانش گفته که قصد دارد در 
سال ۲۰۲۴ دوباره نامزد شود، به خبرنگاران 
گفت او می خواهد این کار را انجام دهد. روزنامه 
»واشنگتن پست« پیش تر گزارش داد که بایدن و 
نزدیکترین مشاورانش در روزهای اخیر به متحدان 
خود اطمینان داده اند که او قصد دارد به دنبال 
یک دوره دوم ریاست جمهوری باشد. به گزارش 
وبگاه خبری »هیل«، در حالی که برنامه های 
بایدن برای سال ۲۰۲۴ ممکن است طی دو سال 
آینده تغییر کند، منابع نزدیک به رئیس جمهور از 
زمان روی کار آمدن او در ژانویه تاکید کرده اند که 
او برای دوردوم رقابت خواهد کرد. با این حال، 
گمانه زنی ها در این خصوص با توجه به سن او و 
کاهش محبوبیتش در هفته های اخیر تقویت 
شده است. اگر بایدن دوباره انتخاب شود، در آغاز 
دوردوم ریاست جمهوری خود ۸۲ ساله خواهد 
بود. او پیش از این مسن ترین فردی بود که در 
ماه ژانویه به عنوان رئیس جمهور آمریکا سوگند 
یاد کرد. بایدن در جریان انتخابات مقدماتی 
دموکرات ها در سال ۲۰۲۰ گفت که او خود را یک 
چهره انتقالی در درون حزب می داند، اما فردی که 
موقعیت منحصر به فردی برای شکست دادن دونالد 
ترامپ )رئیس جمهور وقت آمریکا( دارد. احتمال 
حضور مجدد ترامپ در رقابت های انتخاباتی سال 
۲۰۲۴ می تواند تمایل بایدن برای نامزدی مجدد 
را تقویت کند. این در حالی است که دموکرات های 
سنا به طور فزآینده ای نگران این هستند که روند 
کاهشی محبوبیت بایدن در نظرسنجی ها، تهدیدی 
برای کنترل این حزب بر کنگره باشد. طبق گزارش 
روزنامه انگلیسی »دیلی میل«، میزان محبوبیت 
بایدن در نظرسنجی دانشگاه »کوئینیپیاک« در 
هفته گذشته فقط ۳۶ درصد بود که همچنان از 
روند نزولی رضایت از عملکرد وی حکایت داشت. 
دموکرات ها رقابت فرمانداری در ویرجینیا را واگذار 
کردند اما توانستند در نیوجرسی باقی بمانند 
و سرانجام در هفته های اخیر، با امضای لایحه 
زیرساختی دو حزبی توسط بایدن، دستاوردهایی 

داشته اند.

سخنگــوی کاخ کرملیـن با ابراز نگرانی از 
تحرکات نظامی اوکراین و ضمن رد گزارش ها 
درباره احتمال حمله نظامی روسیه به این 
کشور، تحریم های جدید آمریکا علیه خط 
انتقال گاز به اروپا را غیرقانونی توصیف کرد. به 
گزارش فارس، »دیمیتری پسکوف« سخنگوی 
ریاست جمهوری روسیه گفت: مسکو نگران 
تحرکات نیروهای مسلح اوکراین در منطقه 
»دنباس« است. پسکوف طی نشست خبری 
در کرملین توضیح داد: »روسیه عمیقا از 
اقدامات تحریک آمیز نیروهای مسلح اوکراین 
در خط تماس واقع در دنباس و تلاش برای 
حل و فصل اوضاع از طریق زور، نگران است.« 
به نوشته وبگاه شبکه »ریانووستی«، وی در 
پاسخ به سوال خبرنگاران مبنی بر اینکه آیا 
می تواند تضمین کند که خصومت ها از دنباس 
تشدید نشود، اظهارداشت: »جمهوری های 
خودخوانده لوهانسک و دونتسک هنوز به 
هیچ وجه اوضاع اوکراین را تحریک نکرده اند.« 
سخنگوی کرملین همچنین از کی یف خواست 
تا به توافقات مینسک درخصوص مناقشات 
مناطق شرقی اوکراین عمل کند. پسکوف با 
بیان اینکه بهترین تضمین امنیت در وضعیت 
درگیری اوکراین اجرای توافقات مینسک است، 
افزود: عدم پیشرفت در اجرای آنها یک محرک 
مهم است که منجر به افزایش سطح تنش در 
کل اروپا می شود. به نوشته ریانووستی، وی در 

پاسخ به این سوال که اوکراین چگونه می تواند 
تضمین های امنیتی، در درجه اول از سوی 
روسیه به دست آورد، تاکید کرد: »البته ما در 
مورد موضوعی برای مذاکرات اساسی صحبت 
می کنیم. همه اینها باید توسط همه طرف ها در 
یک گفت وگوی مستقیم مورد بحث قرار گیرد.« 
سخنگوی کرملین درباره افزایش تنش در خط 
تماس در دنباس توضیح داد: »مسلح سازی 
اوکراین و اعزام مستشاران نظامی از کشورهای 
غربی به این کشور اوضاع را در خط تماس 
تشدید می کند.« ریانووستی در خبر دیگری 

به نقل از پسکوف نوشت: »ارسال مستشاران 
نظامی و تسلیحات به اوکراین را نباید نادیده 
گرفت. مستشاران نظامی به آنجا می رسند، 
سیستم های تسلیحاتی نه تنها از ایالات متحده، 
بلکه از سایر کشورهای ناتو نیز در آنجا مستقر 
می شوند. و همه اینها منجر به فشار بیشتر 
در خط تماس می شود.« وی با رد خبرسازی 
رسانه های آمریکایی مبنی بر برنامه ریزی ارتش 
روسیه برای حمله نظامی به اوکراین، تاکید 
کرد که روسیه قصد ندارد به هیچکسی حمله 
کند. براساس این گزارش، این مقام روس در 

این باره گفت: »روسیه هیچ برنامه تهاجمی ندارد. 
به زبان آوردن خلاف آن ]توسط خارجی ها[ 
کاملا اشتباه است. همچنین ربط  دادن هرگونه 
تحرکات نیروهای مسلح روسیه در سراسر 
خاک کشورمان با چنین طرح هایی کاملا اشتباه 
است. این چنین نیست.« پسکوف همچنین 
اظهارداشت: اینکه رسانه های آمریکایی و 
اوکراینی ادعا می کنند روسیه در حال آماده شدن 
برای حمله به اوکراین است و مسکو هم مدعی 
برنامه ریزی کی یف برای اقدامات تهاجمی علیه 
دنباس، لوهانسک و دونتسک است، دارای 
 »تفاوت ظریفی« هستند که به درک و تفسیر 
صحیح دارد. وی در واکنش به تحریم های جدید 
آمریکا علیه روسیه به بهانه تکمیل خط لوله 
انتقال گاز به اروپا موسوم به »نورداستریم۲« نیز 
توضیح داد: »تحریم های نورد استریم ادامه این 
زبان تحریم است که واشنگتن سرسختانه از کنار 
گذاشتن آن امتناع می ورزد.« ریانووستی به نقل 
از سخنگوی کرملین نوشت: »تحریم زبان مورد 
علاقه واشنگتن است. البته این چیزی است که 
ما به شدت به آن نگرش منفی داریم، ما بیش از 
یکبار در مورد آن صحبت کرده ایم. ما مجددا آن 
را غیرقانونی و نادرست می دانیم.« پسکوف پیش 
از این نیز ضمن تکذیب ادعای آمریکا مبنی بر 
احتمال حمله روسیه به اوکراین، گفت این ناتو 
است که خود را به مرزهای روسیه نزدیک کرده و 
مسکو نیز اقدامات دفاعی لازم را انجام خواهد داد. 

دیمیتری پسکوف: 

بههیچکشوریحملهنمیکنیم

جهــــان 
کوتــاه

سخنگوی دولت موقت طالبان گفت: تلاش داریم با ترغیب 
کشاورزان به کشت جایگزین تولید موادمخدر در افغانستان را به صفر 
برسانیم. به گزارش فارس، ذبیح ا... مجاهد، سخنگوی دولت موقت 
طالبان تاکید کرد که این گروه تلاش دارد تا کشت موادمخدر در 
افغانستان به صفر برسد. وی به اسپوتینک بیان داشت: در مساله کشت 

موادمخدر سیاست ما مبارزه با این موادافیونی است و تلاش داریم که 
کشاورزان را به کشت جایگزین تشویق کنیم. مجاهد گفت: تلاش 
جدی داریم که کشت موادمخدر در افغانستان به صفر برسد.  این در 
حالی است که سازمان ملل در گزارش جدید خود اعلام کرده است 
که تولید موادمخدر در افغانستان برای پنجمین سال متوالی افزایش 

یافته و از مرز ۶ هزار تن عبور کرده است. سازمان ملل گفته که تولید 
خشاش در سال ۲۰۲۱ از ۶۸۰۰ تن در افغانستان عبور کرده و پس از 
تحولات اخیر در افغانستان و قدرت گرفتن طالبان قیمت موادمخدر در 
دو ماه اگوست و سپتامبر افزایش یافته است. سازمان ملل تاکید کرده 
است که تولید موادمخدر در افغانستان به دلیل گرانی قیمت تریاک 
و همچنین افزایش فقر در این کشور ۸ درصد نسبت به سال گذشته 
افزایش داشته است. طبق این گزارش، افغانستان به رغم تلاش جامعه 
جهانی، بزرگترین تولیدکننده موادمخدر در جهان است و ۸۷ درصد 
تریاک دنیا با گردش مالی 9 میلیارد دلار از این کشور تامین می شود.

وزیرخارجه لهستان اعلام کرد که کشورش آماده آغاز مذاکرات با 
روسیه در زمینه بحران پناهجویان در مرزهایش با بلاروس و روابط 
ورشو با مینسک است. به گزارش مهر به نقل از ریانووستی، »زبیگنیو .

راو« وزیرخارجه لهستان طی سخنانی که از رادیوی این کشور پخش 
شد، اعلام کرد که ورشو آماده است که با روسیه بر سر مساله بحران 
پناهجویان در مرزهای لهستان با بلاروس مذاکره کند. وی در همین 
رابطه گفت: لهستان آماده مذاکره با فدراسیون روسیه است، با این 
حال، مذاکرات در مورد بلاروس و روابط لهستان و بلاروس، آینده 
بلاروس باید به اعتقاد ما با مخالفان بلاروس انجام شود. وزیرخارجه 

لهستان ادامه داد که در سطح فنی، ورشو آماده مذاکره با رهبر فعلی 
بلاروس است اما این تنها گزینه است. راو در پایان افزود: مسائل 
مربوط به سرنوشت سیاسی بلاروس باید مطرح شود و این یکی 
از اهداف مهم سیاست لهستان است که عموم مردم بلاروس به آن 
اعتماد دارند. در همین رابطه »الکساندرلوکاشنکو« رئیس جمهور 
بلاروس به مقامات لهستان درباره عواقب تهدیدهایشان برضد 
مینسک، هشدار داد. لوکاشنکو اظهارکرد: از این نظر، لازم است 
به لهستانی ها، به تک تک شان بفهمانیم و به آنها نشان دهیم که 
ما وحشی نیستیم، ما بن بست نمی خواهیم، ما به آن نیازی نداریم. 

وی در ادامه گفت: می دانیم که اگر در اینجا زیاده روی کنیم، جنگ 
اجتناب ناپذیر است و این یک فاجعه خواهد بود. ما هیچ کسی را 
به طور عمد از طریق مرز با اتحادیه اروپا، منتقل نمی کنیم و نخواهیم 
کرد. پیش تر نخست وزیر لهستان بلاروس را به تدارک جنگی 
ترکیبی )هیبریدی( علیه ورشو متهم کرده بود. اظهارات فوق در 
حالی مطرح می شود که دولت های اروپایی از جمله آلمان و فرانسه 
از روسیه خواسته اند تا برای حل بحران مذکور پا پیش گذاشته 
و کاری انجام دهد. پیش تر »سرگئی لاوروف« وزیر امورخارجه 
روسیه اعلام کرده بود که مسکو آماده است برای حل مساله بحران 
پناهجویان در مرزهای بلاروس با کشورهای عضو اتحادیه اروپا 
همکاری کند. لاوروف در عین حال تاکید کرد که نکته اصلی در حل 
بحران مهاجرت، برقراری گفت وگوی مستقیم بین اتحادیه اروپا و 

رئیس جمهور بلاروس است.

سخنگوی طالبان: 

کشت موادمخدر در افغانستان را به صفر می رسانیم

درباره بحران پناهجویان

لهستان برای مذاکره با روسیه اعلام آمادگی کرد


